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Obiectul interpelării: Scăderea TVA-ului la produsele lactate

Domnule ministru, astăzi un întreg sistem ce funcționează la 

standarde europene este pus în pericol de fiscalitatea împovărătoare - mă 

refer la circuitul de producere, procesare și comercializare a produselor 

lactate.

În urmă cu mai bine de 10 ani, Uniunea Europeană și-a arătat 

disponibilitatea de a ajuta sistemul la care ne referim prin susținerea 

investițiilor în fabrici de colectare și procesare a laptelui la standarde 

europene.

Consecutiv întreaga linie de producători, colectori și procesatori s-au 

aliniat prin investiții consistente acelorași standarde rezultând astfel un 

circuit național cu care astăzi ne putem mândri.

Acest circuit este însă la ora actuală în pericol tocmai datorită poverilor 

fiscale și mă refer aici la cota TVA ce mărește automat prețul de achiziție, 

prețul de livrare și prețul la raft al tuturor produselor lactate.

Menționând că vorbesc în numele unui județ situat pe locul trei la nivel 

național la producția de lapte și amintind că reducerea cotei de TVA ar avea 

efecte imediate pentru producători prin creșterea prețului la achiziție, pentru 

procesatori prin scăderea poverii fiscale și pentru consumatori prin 

micșorarea prețului la raft, vă întreb domnule ministru:



Mai aveți în vedere reducerea cotei TVA la produsele lactate?

Subliniez că neluarea unei măsuri imediate în acest sens ar putea 

produce distorsiuni ireparabile într-un sistem ce astăzi funcționează și ar 

trebui încurajat. Cunoscând proiecția guvernului de a reduce eventual tot 

TVA-ul începând cu 1 ianuarie 2016 vă precizez totuși că pentru domeniul 

produselor lactate s-ar putea să fie prea târziu iar investițiile meritorii 

amintite să fie spulberate de cotele de vânzări reduse înregistrate la ora 

actuală.

Vă mulțumesc anticipat și vă asigur de întreaga mea considerație!

Solicit răspuns scris.

Data 2 februarie 2015 Senator PNL, 

Dorin- Mircea Dobra


